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Juraj Droba 
 
Dovoľte mi, aby som otvoril dnešné zastupiteľstvo. Pokračujeme v rokovaní formou online, 
takže neodzneje štátna hymna. Konštatujem, že máme prítomných viac ako 50 % všetkých 
poslancov, budem vás presnejšie informovať o počtoch neskôr, ale myslím, že už teraz ich je 
okolo 32, vás je okolo 32. Dovoľte, aby som oficiálne otvoril XXIV. zasadnutie. V stredu 
13. januára 2021 sa uskutočnilo spoločné online rokovanie komisií Zastupiteľstva BSK. Z tohto 
rokovania vyplynulo viacero podnetov na doplnenie materiálu predkladaných na dnešné 
rokovanie. Doplnené materiály vám boli doručené do vašich mailových schránok 
z organizačného oddelenia v priebehu včerajšieho popoludnia. Z rokovania spoločnej komisie 
vyplynulo aj doplnenie materiálu o predĺžení lehoty na podanie žiadostí o poskytnutie dotácií 
z BRDS na rok 2021 na dnešné rokovanie. Je to materiál, ktorý nebol uvedený v Pozvánke na 
dnešné rokovanie, ale vám bol doručený dodatočne ešte pred spoločným zasadnutím komisií. 
Mám za to, že sme veľmi väčšinovo vyšli v ústrety aj vašim osobným názorom a postojom, 
lebo niektoré veci sa zmenili a dajme viac priestoru všetkým uchádzačom o kvalitné projekty. 
V úvode by som vás chcel poprosiť, aby ste svojimi diskusnými príspevkami dodržiavali 
stanovenú lehotu v rámci nášho rokovacieho poriadku, to znamená dva príspevky, ktoré 
netrvajú dlhšie ako 3 minúty, táto požiadavka prišla takmer paralelne od viacerých z vás, 
samozrejme, budeme ju rešpektovať. Tiež pripomínam, že faktickou poznámkou sa nedá 
reagovať na faktickú poznámku, ale len na riadny príspevok rečníka v rozprave. Dovoľte, aby 
sme pristúpili k oficiálnej časti. Ospravedlnenú mám zatiaľ pani kolegyňu Hrehorovú, ale tá 
avizovala iba neskorší príchod, takže budeme ju počuť dnes tiež. Konštatujem, že podľa počtu 
prezentovaných je z celkového počtu z poslancov Zastupiteľstva BSK na dnešnom online 
zasadnutí prítomných 39 poslankýň a poslancov. V súlade s touto informáciou je zrejmé, že 
zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať v zmysle zákona o samosprávnych krajoch. 
V zmysle čl. 5 bod 12 platného Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK volí zastupiteľstvo 
troch overovateľov zápisnice. Prikročme, prosím, teraz k voľbe. Návrhy sú nasledovné: pani 
poslankyňa Ovečková, pán poslanec Pátek a pán poslanec Zaťovič. Počkám, že či niekto 
z vás príde s iným návrhom. Iný návrh neevidujem, takže dovoľte, aby sme teraz prikročili 
k hlasovaniu unblock o týchto troch, kolegyne a kolegoch, ako o overovateľoch uznesení 
a zápisnice z dnešného zasadnutia. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 
 

Hlasovanie č. 1 
 
Momentálne máme 38 hlasov ZA, nikto sa NEZDRŽAL, konštatujem, že za overovateľov 
zápisnice sme zvolili pani poslankyňu Ovečkovú, pána poslanca Pátka, pána poslanca 
Zaťoviča. 
 
Taktiež v zmysle čl. 5 bod 12 platného Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK volíme 
trojčlennú návrhovú komisiu. Prikročme teraz k jej voľbe. Predkladám nasledovné návrhy 
poslancov do návrhovej komisie. Ako prvá pani poslankyňa Aufrichtová, pán poslanec 
Machata a pán poslanec Jánošík. Má niekto nejaké iné návrhy? Neevidujem ďalšie návrhy, 
takže dovoľte, aby som vás poprosil hlasovať za členov návrhovej komisie v takom zložení 
ako som ju predstavil, teraz. 
 

Hlasovanie č. 2 
 
Konštatujeme, že ZA hlasovalo 38 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, takže 
návrhová komisia bola zvolená v zložení pani poslankyňa Aufrichtová, pán poslanec Machata, 
pán poslanec Jánošík. V zábere kamery uvidíte dnes predsedu návrhovej komisie, Marek, 
vítam ťa opäť medzi nami. 
 
Teraz pristúpme k schvaľovaniu programu zasadnutia. Pozvánka na dnešné rokovanie vám 
bola odoslaná v pondelok 4. januára. Ako som už v úvode spomínal, do dnešného rokovania 
bol doplnený ešte jeden materiál a to je Návrh na predĺženie možnosti podať žiadosť 



o poskytnutie dotácií z BRDS na rok 2021, rozšírenie podoblasti a doplnenie hodnotiteľov 
v rámci BRDS v oblasti kultúry. Najskôr vás teda prosím o hlasovanie o zaradení tohto 
doplneného bodu do dnešného rokovania. Poprosím, aby ste sa teraz prezentovali a hlasovali 
buď ZA, PROTI, alebo sa ZDRŽALI o rozšírení programu. Ďakujem. 
 

Hlasovanie č. 3 
 
Ohlasujem výsledky hlasovania. ZA hlasovalo 41 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL. Tento bod do programu doplňujeme. 
 
Teraz vás vyzývam, že či má niekto z vás ešte iné doplnenie, prípadne návrh iného doplnenia 
do dnešného programu rokovania. V tomto bode sa do rozpravy prihlásila pani poslankyňa 
Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Pardón. Ja som sa nehlásila, to bol nejaký omyl. Keď už teda mám slovo, chcem sa opýtať, 
došiel nám včera materiál na rokovanie, kde ten prvý bod je doplnený, možno aj to by ste mali 
spomenúť. 
 
Juraj Droba 
 
Názov bodu bol pozmenený? Áno? 
 
Mária Hudáková 
 
Tam je pridaný celý jeden bod. 
 
Juraj Droba 
 
Skúsme upresniť, lebo.... že to, čo je doplnené, sú údajne výstupy zo stredňajšej komisie. 
Program je aktualizovaný podľa toho, ako ste sa v stredu dohodli. 
 
Mária Hudáková 
 
Dobre. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím vás, aby sme teraz pristúpili k schvaľovaniu programu unblock tak, ako bol 
odprezentovaný. Dovoľte, aby sme o ňom hlasovali teraz. Máte na to 30 sekúnd, aby ste 
odhlasovali program. 
 

Hlasovanie č. 4 
 
Ukončujem hlasovanie. ZA hlasovalo 41 poslancov a poslankýň, PROTI nebol nikto, 
ZDRŽALA sa jedna pani poslankyňa, alebo pán poslanec. Konštatujem, že program rokovania 
XXIV. pracovného zasadnutia zastupiteľstva bol Zastupiteľstvom kraja schválený.  
 
Prechádzame už k riadnemu bodu č. 1 pracovnej časti nášho dnešného rokovania. 
 
Bod č. 1 
 
Informácia predsedu predstavenstva a generálneho riaditeľa o stave spoločnosti Regionálne 
cesty Bratislava a. s. a stave rokovaní medzi spoločnosťou Regionálne cesty Bratislava a. s. 



a jej veriteľmi a návrh na zmenu rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja na rok 2021. 
Poprosím pána Gajarského, aby tento bod uviedol. Predtým ešte dodám, že v zmysle záverov 
spoločného rokovania komisií zastupiteľstva, ktoré sa uskutočnilo v stredu, sme pristúpili 
k doplneniu a úprave návrhu uznesenia v tomto bode. Úprava spočíva jednak v modifikácii 
časti B uznesenia podľa pripomienok prednesených na spoločnom rokovaní komisií, ako aj 
v odstránení pôvodnej časti B.2 o zrušení spoločnosti RCB. Do uznesenia bol doplnený bod C, 
v zmysle ktorého navrhujeme poveriť hlavného kontrolóra, aby vykonal kontrolu návrhu 
urovnania do 15 dní odo dňa schválenia tohto uznesenia. Táto kontrola by mala predchádzať 
samotnému vyplateniu finančných prostriedkov na účet RCB. Je to ešte dodatočný 
mechanizmus na to, aby sme naozaj nezaplatili žiadnu faktúru, ktorá zaplatená byť nemá. 
Teraz už odovzdávam slovo pánovi Gajarskému. 
 
Rastislav Gajarský 
 
Ďakujem za slovo. Trochu by som zhrnul komisiu, ktorá sa uskutočnila tento týždeň, takže 
v rámci tejto komisie tento týždeň v stredu ste boli informovaní o stave stredísk cestnej 
infraštruktúry vrátane mostných objektov, ktoré má v správe spoločnosť Regionálne cesty 
Bratislava. Takisto ste boli informovaní o vyrokovaných podmienkach s veriteľmi 
o uplatnených právnych krokoch voči niektorým veriteľom tejto spoločnosti. Takisto 
o vyrokovaní zmluvných podmienok, vďaka ktorým sa dosiahol príjem pre túto spoločnosť. 
Týmito vyrokovanými podmienkami a uplatnením si týchto nárokov sa dosiahlo zníženie 
celkových záväzkov spoločnosti o 965 tisíc, zvýšenie príjmov spoločnosti cez 60 tisíc. Celkový 
ten efekt pre spoločnosť bol vo výške 1 025 000. Je silný predpoklad, že urovnaním týchto 
nárokov medzi RCB a BSK sa dosiahne stav spoločnosti, kedy môže byť daná do likvidácie. 
Keďže je tento materiál upravený podľa záverov komisie, k zrušeniu spoločnosti ako takej by 
mohlo prísť v priebehu niekoľkých mesiacov a k tomuto zrušeniu spoločnosti by bol pripravený 
samostatný materiál, ktorý by v sebe obsahoval všetky potrebné informácie na to, aby sa 
mohol tento krok vykonať, vrátane stavu záväzkov spoločnosti k dátumu, ku ktorému návrh na 
zrušenie spoločnosti dal. Čo sa týka všetkých informácií, boli, ako som zhrnul, prezentované 
v rámci komisie túto stredu. Veľmi rád by som vás poprosil o podporu tohto materiálu v mene 
spoločnosti. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Emil Pavlík 
 
Chcel by som len požiadať o chvíľku strpenia, pán župan musel odbehnúť, ale už sa zrejme 
vracia, takže nejakú minútku, chvíľočku počkáme. 
 
Juraj Droba 
 
Ospravedlňujem za technickú prestávku. Ďakujem pánovi Gajarskému za úvodné slovo 
a otváram teraz rozpravu k tomuto bodu programu. Evidujem zatiaľ štyroch prihlásených do 
rozpravy. Ako prvý vystúpi pán poslanec Drotován. 
 
Michal Drotován 
 
To bol omyl, takže ospravedlňujem sa. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Pätoprstá. 
 
Elena Pätoprstá 
 
To bol omyl. 
 



Juraj Droba 
 
Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pekár. 
 
Dušan Pekár 
 
To je omyl. 
 
Juraj Droba 
 
Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Ja som už počas komisie žiadala, aby tento bod bol rozdelený, pretože naozaj odsúhlasujeme 
tri veci. Jednu berieme na vedomie, druhú schvaľujeme, tretiu poverujeme, ktorá teraz 
pribudla. Pravdepodobne toto mali byť tri rozdielne body, pretože naozaj miešame hrušky 
s jablkami. V stredu sme si vypočuli informáciu o stave spoločnosti od pána Gajarského. Je 
pekné, že už plánoval nejaké investície, ale celkovo v tom pláne, ako som povedala, mi chýba 
nastavenie novej spoločnosti Regionálne cesty BSK. Čo sa týka nastavenia. DPH absolútne 
nejasná situácia. Čo sa týka nastavenia, kto bude robiť kapitálové výdavky. Ďalej čo sa týka 
nastavenia pracovnej sily, ako som doporučovala, niektorí, ktorí boli THP zamestnanci 
odborní, mali dávno prejsť na BSK. Zbytočne sa nám na ich mzdy nabaľuje DPH, takže úplne 
mi chýbala celá táto analýza a preskočili sme nejaký ten najdôležitejší bod, čo je dôležité 
vedieť predtým, než začneme podnikať. Ďalšia vec, ideme podnikať na 500 km ciest, čo je 
teda ekonomicky veľmi málo na to, aby sa nám vyplatilo robiť väčšie investície a možno držať 
celú takúto spoločnosť. Zistili sme, alebo teda pán Gajarský nám predniesol, že máme 
60 miliónov investičný dlh. Keď si pomyslím už z týchto kontrol, ktoré máme k dispozícii a treba 
povedať, že tá najhlavnejšia veľká kontrola ešte nebola daná poslancom. Ja som pozerala 
materiály. Je tam len zmienka o tom, že sa robila táto kontrola, ale výsledky nemáme. Ja by 
som bola veľmi rada, keby sme nepredbiehali a počkali na tie ďalšie výsledky. Keď z týchto 
výsledkov, čo už máme, keď sme skontrolovali čiary, kde nám bolo neoprávnene, len za 2 roky, 
vyfakturované 2,5 milióna eur za čiary, potom keď bolo skontrolované verejné obstarávanie 
a iba dokladovo skontrolovaný priebeh výstavby cesty Pezinok – Senec, tam je 1,5 milióna. 
To sú 4 milióny a ja som presvedčená, že ak by sme načreli hlbšie do tejto spoločnosti, tak je 
nekonečnou studnicou takýchto prípadov, keďže my ako BSK plánujeme uznať aj nejaké desať 
ročné staré záväzky, tak podobne takýmto spôsobom by mala postupovať aj RCB a aj 10 rokov 
dozadu si žiadať niektoré neoprávnené veci, ktoré sa tam stali a som zvedavá, ako títo 
dodávatelia by reagovali, keďže BSK bez problémov aj desať ročné veci uhrádza, alebo 
plánuje uhrádzať... 
 
Juraj Droba 
 
Tri minúty už ste. 
 
Mária Hudáková 
 
....voči čomu som rozhodne proti.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalší prihlásený do rozpravy...Pani Mária Hudáková už ste tri a pol 
minúty. 30 sekúnd ste dostali navyše. 
 
 



Mária Hudáková 
 
Žiadam aj druhú polovicu svojho času. 
 
Juraj Droba 
 
Ale nie v jednom bloku, to ste mali avizovať dopredu. Dobre, takže nech sa páči, môžete 
pokračovať ďalšie dve a pol minúty. 
 
Mária Hudáková 
 
V tejto súvislosti nesúhlasím ani s predčasným uzatváraním spoločnosti, pretože som 
presvedčená, že peňazí, ktoré nám niekto má vrátiť, a ktoré vieme vysúdiť, je tam podstatne 
viacej. Keď sa niekto pozrie z vtáčej perspektívy, čo tu vlastne robíme a čo plánujeme urobiť 
a bohužiaľ v tomto jednom uznesení, sú zmiešané aj hrušky s jablkami, aj to, že ideme opäť 
2,5 milióna dať na nejaké urovnanie, ktoré už teda viackrát sme spochybnili. V stredu vyšlo 
najavo, že k tejto sume sme sa nedostali žiadnym interným auditom, ale dostali sme sa k nej 
nejakou internou analýzou, za ktorú je zodpovedný pán Gajarský. Interný audit je terminus 
technicus a má svoje náležitosti a robí ho hlavne spôsobilá osoba. Ja som veľmi rada, že pán 
právnik Pavlík to toľkokrát mi vysvetľoval, aspoň je to tu teda nahraté viackrát, všade sa 
používa slovo interný audit, čo nie je pravda. A poviem do akej absurdnej situácie sme sa 
dostali. To ako keby pán Gajarský by bol znalec a urobil by znalecký posudok na nejaký 
pozemok a povedal by, že stojí tisíc eur. Ale znalec nie je, a kebyže si to dáme urobiť 
u skutočného znalca, možno môže povedať, že to stojí 400 eur. Takže my sme na základe 
nejakej analýzy, za ktorú je zodpovedný konateľ spoločnosti RCB, priznali, že ideme zaplatiť 
do tejto spoločnosti 2,5 milióna eur. Čo je naozaj absurdné. Nebol tam žiadny interný audit, za 
ktorý je zodpovedný auditor. Vyzývam, aby sme sa neunáhlili, preto som aj žiadala, aby túto 
sumu preveril aj hlavný kontrolór, a aby sme sa teda nedopustili nejakého plytvania verejných 
prostriedkov. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Na úvod budem reagovať ja k tomu, že ste otvorili nové témy, ktoré nie 
sú súčasťou bodu, o ktorom dnes rokujeme, a o ktorom budeme hlasovať. Čo sa týka novej 
spoločnosti Regionálna správa ciest, tak k tomu bude úplne samostatná informácia v rámci 
mimoriadnej dopravnej komisie a zúčastniť sa jej budú môcť aj nečlenovia dopravnej komisie 
po súhlase členov dopravnej komisie. Myslím, že s tým problémy nebudú. Predpokladám, že 
o tú tému bude tak veľký záujem, že môžeme spojiť všetky komisie. Zvyšok bude reagovať 
pán riaditeľ Gajarský a pár slov chce povedať pán Pavlík. Nech sa páči. 
 
Rastislav Gajarský 
 
Ďakujem. Ja by som asi reagoval takým spôsobom, že ja som plánoval vypočuť si všetkých 
prihlásených do rozpravy a potom reagovať, ale môžem aj na túto konkrétnu vec. Prvú časť 
zhrnul aj pán predseda. Iba čo sa týka toho urovnania nárokov. Všetky nároky, ktoré boli 
predmetom materiálu 4. septembra minulý rok, aj uplatnené nároky medzi RCB a BSK, boli 
výsledkom našej analýzy, nikde sa nespomína nikoho meno, že by sme sa na niekoho iného 
odvolávali. Bola to naša interná analýza, z ktorej sme vychádzali. Vychádzali sme z uplatnenia 
si nárokov, ktoré by si určite uplatňoval niekto, ak by niekto cudzí, povedzme, nejaký konkurzný 
správca prišiel, a prešiel si komplet majetkový stav spoločnosti spolu so zmluvnými nárokmi, 
záväzkami, zmluvami, ktoré sú uzatvorené s Bratislavským samosprávnym krajom, ale 
hovorím, ja by som potom rád vypočul všetkých prihlásených do rozpravy a potom reagoval. 
Ďakujem. 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Pán zástupca riaditeľky úradu, Emil Pavlík. 
 
Emil Pavlík 
 
Ja len krátko k dvom veciam. Čo sa týka ohodnocovania pozemkov, my sme určite v rámci tej 
analýzy žiadny pozemok neoceňovali. Zrejme došlo k nejakému nedorozumeniu. 
 
Mária Hudáková 
 
Prepáčte, dala som absurdný príklad. Aj pri znaleckom posudku robí znalecký posudok znalec. 
Nie zamestnanec firmy, alebo konateľ, alebo podobne. A toto je ten istý prípad, ako keby sme 
uznali niečo, čo urobil pán Gajarský a nemá na to pečiatku. 
 
Emil Pavlík 
 
Čo sa týka vášho dotaz, vášho apelu na to, že sa nejedná interný audit vykonávaný auditorom. 
Pani Hudáková, opakovane sa to stáva, prosím vás pekne, ja viem, čo vám vždycky rozprávam 
a ja vám to naschvál zdôrazňujem a zdôrazňoval som to už 4. septembra, že túto internú 
analýzu, interný audit sme vykonávali my. Bolo to prezentované takto od počiatku. Nikdy sme 
vás nezavádzali tvrdením, že by túto analýzu, alebo audit, akokoľvek to nazývame, vykonávala 
nejaká iná osoba. Vždy od začiatku sme tvrdili, že to boli zástupcovia BSK v súčinnosti so 
zástupcami RCB, ktorí vykonávali túto analýzu, pretože prioritou bola ochrana záujmov BSK. 
To bolo prezentované od začiatku, takže, prosím vás, ja vám to opakujem vždy v tom záujme, 
aby som zdôraznil to, že sme to vykonávali my. Tvrdím to od začiatku. Nikdy som netvrdil niečo 
iné. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Vlačiky. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem za slovo. Dúfam, že ma je počuť. 
 
Juraj Droba 
 
Áno. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ja v súvislosti s tým, čo zaznelo na komisii spoločnej v stredu a to čo zaznelo aj dnes, a ešte 
sa pár ľudí prihlási a skôr ako bude diskutovať k tomuto bodu, tak práve pre ochranu záujmu 
BSK a ochranu financií BSK mám dva návrhy. Prvý návrh pozmeňujúci je na vypustenie 
bodu B z uznesenia, teda by sme tam nechali len body A a body C. V prípade, že toto 
neprejde, tak by som navrhoval potom aspoň samostatné hlasovanie o bodoch A, o bode C 
a o bode B. Chcem to dať ako procedurálny návrh. Myslím si, že keď veritelia čakali 10 rokov, 
myslím si, že ešte nejaký mesiac, dva, že kým hlavný kontrolór skontroluje tento návrh 
vyrovnania záväzkov, myslím si, že sa vôbec nič nestane. V princípe predbežnej opatrnosti 
naozaj treba byť hlavne v prípade tejto spoločnosti veľmi opatrní, takže myslím si, že nič nám 
neutečie a myslím si, že na to máme hlavného kontrolóra, aby on nám zo svojej autority, zo 
svojej pozície, nám poslancom takéto veci objasnil a utvrdil nás v nejakých veciach, že naozaj 
sú to oprávnené nároky, naozaj ich treba zaplatiť a ja teda osobne som ochotný o tom hlasovať 
až keď túto správu budem mať v ruke, budem si ju vedieť preštudovať, budem to vedieť 



skonzultovať s nejakými odborníkmi. Nie dopredu. Tu teraz predbiehame, ideme schváliť 
zmenu rozpočtu a zároveň poverujeme hlavného kontrolóra vykonaním kontroly. Ja si myslím, 
že tá kontrola má byť určite predtým, ako budeme schvaľovať nejaké financie. To je logický 
sled, to je sled zdravého rozumu. Asi nikto z nás v rodine by nevyplatil nejaké peniaze niekomu 
z rodinných financií, hlavne keď je situácia taká aká je s financiami, bez toho, aby si to naozaj 
neskontroloval s každej možnej strany, neskonzultoval to s nejakou externou autoritou, čo je 
pre nás je hlavný kontrolór a až potom by určite v tej rodine pristúpil k vyplateniu akýchkoľvek 
prostriedkov. Toto sú peniaze nás všetkých, peniaze daňových poplatníkov, obyvateľov župy 
a naozaj by sme mali pristupovať k tomu s absolútnou zodpovednosťou. Preto si myslím, že 
najprv skontrolujme, najprv nech hlavný kontrolór skontroluje a až potom čokoľvek plaťme. Tú 
zmenu rozpočtu môžeme prijať vo februári, v marci, kedykoľvek neskôr a zaplatiť ak naozaj sa 
ukáže, že sú nejaké pohľadávky uplatniteľné. Ja si to teda nemyslím, ale potrebujeme k tomu 
poznať názor hlavného kontrolóra. Naozaj sa nad tým zamyslite kolegyne a kolegovia 
s najväčšou zodpovednosťou. 
 
Juraj Droba 
 
Pán poslanec, chcete ďalší príspevok? Dobre, nie. Ďakujem. Zareagujem na začiatku ja, že 
financie, o ktorých ste hovorili, už boli schválené v septembri. Toto je len technikalita. Tie 
peniaze vaše zastupiteľstvo už v septembri schválilo. Čo sa týka vypustenia bodov B 
a samostatné hlasovanie o bodoch A a C, tak pozícia úradu je, že hlasovať sa bude unblock 
spolu o všetkých troch bodoch. Odovzdávam slovo ešte Rasťovi Gajarskému. 
 
Rastislav Gajarský 
 
Ďakujem za slovo. Ja chcem iba upozorniť na to, že aj ten bod C, ktorý tam bol doplnený aj zo 
záverov komisie, tam je aj kvôli tomu, samozrejme, treba ešte predtým, ja absolútne súhlasím 
s tým, nech sa všetko preverí, než dôjde k samotnému vyplateniu a zbytočne to predlžovať by 
asi nemalo zmysel, pretože naozaj spoločnosť môže padnúť do konkurzu kedykoľvek. Keď by 
sa to predlžovalo úplne nejakým spôsobom mesiac, dva ďalej, myslím, že by to mohlo ísť týmto 
smerom, preto je aj tá požiadavka na tých 15 dní. Myslím si, že pán kontrolór to dovtedy 
zvládne. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Samozrejme, že s kolegami sme sa dohodli, že o vašom návrhu budeme hlasovať 
ako o pozmeňovacom návrhu, ktorý bude pred hlasovaním celkovo o tomto bode. Bude na 
hlasoch poslancov, že či si osvoja váš návrh a následne buď budeme, alebo nebudeme 
hlasovať o celku. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Buocik. 
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Ja myslím, že tie pripomienky, o ktorých som ja hovoril, sú 
dostatočne známe. Ja ich možno len úplne veľmi krátko pokúsim sa v jednom príspevku 
zhrniem. Ja skrátka som presvedčený o tom, že žiaden záväzok medzi Bratislavským 
samosprávnym krajom voči RCB neexistoval, pretože 10 rokov nebol účtovaný ani na strane 
RCB, ani na strane BSK. Ak existoval, tak sa týka toho Bike parku, ale to je naozaj 
zanedbateľná suma. Ja som takisto upozorňoval na to, že je tam problém s premlčaním tých 
pohľadávok, ak by aj existovali, tak jednoducho v zmysle obchodného zákonníka sú 
premlčané. To, čo ale chcem povedať ako pozitívum je to, že bol tam doplnený ten bod C. 
Možno keby tam bol doplnený od začiatku, tak by sme si veľa z tých debát, by sme sa im vyhli. 
Ja poviem ešte za komisiu dopravy, alebo teda ako predseda komisie dopravy, my máme teraz 
niekedy na budúci týždeň naplánovanú komisiu dopravy. Ja požiadam pána Gajarského, aby 
už na tú komisiu dopravy prišiel a teda v tom internom prostredí komisie dopravy, nám vysvetlil 
aj tie ďalšie podrobnosti, ktoré sa týkajú tých ďalších veriteľov v zmysle tej debaty, ktorú sme 



viedli v stredu. Nechcem ich priamo menovať, napriek tomu som presvedčený, že ešte sa tam 
pozícia RCB dá pomerne radikálne vylepšiť. Z tohto dôvodu ja si myslím, že som povedal čo 
som povedať chcel. Zdá sa mi celkom rozumný ten nápad na to rozdelenie hlasovania, pretože 
viem si predstaviť, že určite tú kontrolu pánom kontrolórom by som vedel podporiť. Považujem 
to za správne. Ja som počul pán predseda, aj ty si povedal, aj pán Gajarský povedal, že najskôr 
prebehne tá kontrola, až potom budú prípadne schválené peniaze vyplatené. Považujem to za 
správny krok. Možno už aj niektorých kolegov otravuje tá debata, pretože trvá veľmi dlho, aj 
tým, že sa nám ten materiál dostal na zastupiteľstvo znova. Vnímam veľmi pozitívne to, že sa 
ten bod C tam doplnil. A myslím, že mnohým to dá odpovedať na tú otázku. Za mňa ďakujem 
pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Aufrichtová. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Ja som prezenčne. Rada by som k tomuto bodu povedala skúsenosť, ktorú máme 
z obdobným prípadom na Starom meste. Preto ma napĺňa rozhodnutím, že podporím tento 
bod a riešenie, pretože zatvárať problémy je určite lepšie, ako ich udržiavať a čakať na to, 
akým spôsobom sa vyvinú. Čo sa týka záväzkov, ktoré sú možno nie úplne pre poslancov 
čitateľné, že či budú, alebo nebudú vymáhateľné, skúsenosť, ktorú teraz máme, s radosťou 
oznamujem poslancom, že v Starom meste sme obdobný proces takýchto istých pohľadávok, 
za ktorý sme mali zato aj poslanci, že nie sú oprávnené na to, aby sme ich splácali, alebo mali 
k nim záväzky, tak nakoniec druhostupňový súd rozhodol, že sme povinní tieto záväzky platiť 
a boli v oveľa vyšších hodnotách, spolu s úrokmi, s príslušenstvom a podobne. Jedná sa 
o prípad Majáka nádeje a potom, ako boli medializované, všetkým nám bolo jasné, že proste 
zmenky, ktoré boli pripravované v dvojici tandeme Rusko – Kočner, sú neoprávnené, že tie 
záväzky, ktoré tam vytvorili, zato naozaj samospráva nemôže, napriek tomu sme v minulom 
mesiaci tieto záväzky uhrádzali a sme radi, že s Veronikou Remišovou oznámime, napriek 
tomu, že tie záväzky boli uhradené, že sme dospeli ku koncu tejto kauzy a môžeme vstúpiť 
s novou firmou, s novou neziskovou organizáciou Dobrý dom, do budúcnosti. Je to naozaj 
obdobný prípad, keď sa zdá, že prečo máme za Ruska platiť veľké financie Starého mesta sú 
to obdobné pohľadávky, obdobný objem ako je to tuto na župe. K tým pripomienkam, ktoré 
boli zo strany poslancov, by som chcela povedať, že naozaj, ale buďme konzistentní. Nemôže 
jeden poslanec na zastupiteľstve, kde vyplácame vecné bremená za čiastkové sumy, nežiadať 
kontrolórov názor, urobiť to úplne s rozhodnutia vedenia a všetci tam podporia. Ani jeden 
príspevok som nezaznamenala od poslanca, že by toto namietal na úrovni mesta. Musíme si 
zadržať konzistentnosť. Ja tento bod podporím, napriek tomu, že si nemyslím, že je to šťastná 
situácia, ale toto zastupiteľstvo, ani toto vedenie župy to nespôsobilo. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Evidujem ešte faktickú poznámku poslanca Vlačikyho. Ale predpokladám, že to bolo 
ešte na predchádzajúceho speakera. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ja som chcel len reagovať na to, že teda som navrhol dve veci. že pozmeňujúci návrh, teda 
na vypustenie toho bodu B. Potom procedurálny, takže, aby sa o tom hlasovalo. O obidvoch. 
Neviem, či mám sa k pani starostke vyjadrovať. To, že niekde niečo predloží mesto, kde teda 
plne dôverujem, niekde predloží niečo pán Gajarský, ktorý v minulosti pôsobil v BVS 
a Infraservices, kde peniaze utekali nie, že cícerkom, ale ako Niagarský vodopád. Akože sorry, 
ja nemám žiadnu dôveru k tomuto človeku a myslím si, že mal sedieť niekde úplne inde, nie 



na zastupiteľstve. Naozaj pristupujem k tomuto s veľkou opatrnosťou a veľkou 
zodpovednosťou, čo by ste mali pristupovať aj vy všetci. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Pán poslanec, je to vaša úloha, vy si ju plníte, mňa u pána Gajarského zaujímajú výsledky 
jeho práce. Myslím si, že vcelku presvedčivo ukázal, že za tých 9 mesiacov narobil poriadky 
tam, kde 10 rokov poriadok nebol. Poprosím teraz ďalšieho prihláseného do rozpravy, ktorou 
je pani poslankyňa Kisková. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Myslím si, že už moji predrečníci povedali toho veľa. Keďže niektorí 
kolegovia upozornili, že máme hovoriť krátko, tak veľmi krátko chcem povedať, že oceňujem, 
že sme sa vôbec dostali do tohto bodu, a že tu hovoríme o postupnom, a za to sa prihováram, 
postupnom a pomalšom zrušení firmy RCB, ktorá bola schopná za 10 rokov svojho fungovania 
nie minúť, ale pretiecť cez seba zhruba 135 miliónov eur. V stredu sme sa dozvedeli, že ešte 
stále máme investičný dlh 63 miliónov. Napríklad len v okrese Senec nám chýba 29 miliónov 
na investičnom dlhu. Je to veľmi smutné. Bolo by dobré, keby sa ľudia, ktorí za to môžu, 
v dohľadnom čase za to aj zodpovedali. Preto sa prihováram za to, aby sme rozdelili 
hlasovanie o jednotlivých bodoch A, B, C, minimálne. Chcem sa zároveň aj poďakovať vedeniu 
župy, za to, že dnes o tom hlasovať môžeme. Ďakujem všetkým. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Vedľa mňa sedí pán doktor Šaray, takže on to postupne spracováva tieto vaše 
návrhy tak, aby sme hlasovali o vašich pozmeňovákoch a následne upravíme, alebo 
neupravíme to pôvodne navrhované hlasovanie. Ďalším prihláseným do rozpravy so svojim 
druhým príspevkom je pán poslanec Vlačiky. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem. Pôvodne som už nechcel reagovať, ale naozaj sa všetci zamyslíme nad tým, čo 
ideme schváliť, opätovne schváliť. Áno, viem, že sme to schválili už v septembri, teda našimi 
hlasmi určite nie, ale naozaj treba si všetko skontrolovať z každej strany, predtým ako 
akékoľvek euro odíde, ak taká príležitosť tu je, tak ju využime a naozaj si to môžeme schváliť 
kedykoľvek potom, čo to bude skontrolované, čo to bude z každej strany pozreté. Naozaj celý 
ten proces, aj teda na tej stredňajšej komisii, čo sa týka dodania materiálu, resp. nedodania 
materiálov. O tom, že pán Gajarský bude rozhodovať čo uvidíme, čo neuvidíme, akým 
spôsobom to uvidíme, alebo neuvidíme, to nie je čisté ako kristove ľavé oko. To je ako pán 
Rusko so zalepenými obidvoma očami. Naozaj si nemyslím, že tento proces je transparentný. 
Je to od nedôveryhodnej osoby. A myslím si, že aj vy všetci ostatní by ste sa mali nad tým 
zamyslieť, či budete hlasovať, či nebudete hlasovať, ako budete hlasovať. Pretože ešte 
môžeme byť všetci veľmi prekvapení, teda my ani nie, ale skôr tí, čo sa chystáte hlasovať ZA, 
že sa tam ukážu nové veci, a že to nie je vôbec v poriadku. Čo sa týka BVS a Infry, tak tam tie 
veci neboli v poriadku. Tam sú trestné oznámenia, tam sa vyšetruje a tam bol členom 
predstavenstva v obidvoch firmách pán Gajarský. Bol tam obchodno-finančným riaditeľom, 
takže musel vedieť o všetkých financiách, ako to tam bežalo a teda tie financie odtiaľ bežali 
preč do súkromných rúk. Tak ak tento človek mi tu rozpráva, že niečo 10 rokov premlčané sa 
musí zaplatiť, tak sorry, ale akože absolútne nulová dôvera k tomuto človeku. Myslím si, že 
mali by ste toto zobrať do úvahy vy všetci a počkať si ešte na tú správu hlavného kontrolóra, 
až potom schvaľovať akékoľvek financie, ktoré by mali ísť zo župy niekde preč. Ďakujem. 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ja iba podotýkam, že náš úrad podal trestné oznámenia takisto. Je v mojom záujme, 
v záujme celého nášho úradu, aby sa celá vec vyšetrila. Je v rukách polície a dúfam, že 
dospeje k záverom, ktoré budú nespochybniteľné. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán 
poslanec Pomichal. 
 
István Pomichal 
 
Dobrý deň, kolegovia, vážený pán župan. Ja by som chcel podotknúť, že uznesenie 
v septembri sme prijali napriek tým výhradám, ktoré tu odzneli a opakujú sa stále. Finančná 
komisia bola v tom, že táto pohľadávka už je o urovnaní zmluva podpísaná, urobená, pán 
župan ešte urobil ďalšie a ďalšie kontroly a tým pádom tieto financie, ktoré boli schválené na 
vyplatenie nepustili, neodišlo odtiaľto a tieto kontroly prebiehali až doteraz. Až na ostatnom 
období sa tieto vykonzultovali a uznali sa, že áno, neprišli také námietky, že by sme to 
spochybňovali. Toto sú vzťah medzi RCB a našou župou a po niekoľkonásobných kontrolách 
sa zistili, že tie 2,4 milióna župa by mala zaplatiť. Je pravdou, že všetky tie námietky, ktoré boli 
prekontrolovali, v stredu to pán župan vysvetlil. Povedal, priznal si, že niektoré chyby mohli 
nastať vo vedení, ale na to sú trestné oznámenia, na to sú zistenia hlavného kontrolóra 
predošlého aj terajšieho, to riešime mimo nás, my nemôžeme byť aj sudcovia, aj 
vyšetrovatelia, aj všetko. My sme to podozrenie posunuli ďalej, hlavný kontrolór v tom konal. 
Bola tu pripomienka, keď sme schvaľovali rozpočet, schvaľovali sme rozpočet v duchu, že 
6 miliónov dáme na bežné výdavky, 7,5 milióna dáme na kapitálové výdavky, 13,5 milióna čo 
je rozpočet na údržbu tých 525 km ciest, plus celej tej správy. My sme vyžadovala ako aj 
finančná komisia, aby bol nastolený nový plán a nové zmluvy, nové výrobné prostriedky, keď 
sa ešte riešila tá firma. Vzhľadom na tie prebiehajúce kontroly a zistenia, rozšírenie kontroly 
na dlhšiu ako ostatné 3 roky, resp. 4 roky premlčacie. Teraz tie kontroly prebiehajú hĺbkovo, 
tie kontroly tu dnes bežia a to je už mimo nás. Teraz pán Gajarský bol poverený, aby rokoval 
s veriteľmi, dojednáva, zisťuje v tých aktívnych účtovných veciach, veci, ktoré sa dajú rokovať, 
dajú nerokovať a prišiel k záverom, že treba to riešiť, že to treba uzavrieť a ďalej čas ťahať 
netreba. Došla ešte na úrad pripomienka, aby ešte tie faktúry preveril, ktoré prídu aj s tou DPH, 
ktoré boli povedané. Nestačí zmluva o urovnaní, ale treba zohľadňovať aj DPH samozrejme 
tie faktúry prídu v tom rozsahu, ako je to v uznesení a DPH bude riadne zaevidované 
zaúčtované a poriešené ako to má byť. K tomu tá kontrola prebehne, ale my vlastne musíme 
uzavrieť v prvom rade ten vzťah, ktorý sme v septembri schválili medzi župou a RCB. 
Poprosím kolegov z nášho klubu, aby tento materiál tak, ako je nastavený, po opravách po 
stredajšom rokovaní, odsúhlasili. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Pekár.  
 
Dušan Pekár 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Ja som sa hlásil s faktickou na pána Vlačikyho, 
ale dúfam, že neporuším nič, keď poviem teraz pár poznámok. Súhlasím s tým, aby bolo 
hlasovanie rozdelené. Ja som v minulosti sa vyjadril, že kúpou väčšinového podielu akcionára 
pána Rattaja sa dostávame podľa mňa do nezávidenia hodnej situácie a zbavujeme jeho 
zodpovednosti. Preto nepodporím tento návrh, ale dovolím si aj poznámku na kriminalizáciu. 
Ja si myslím, že zbytočne kriminalizáciu ľudí aj župe aj v podnikoch. Nechajme to na orgány 
činné v trestnom konaní, lebo dnes je taká atmosféra, všetci ste vinní, ale už potom dôkazy sa 
hľadajú veľmi ťažko, takže nechcem sa zastávať nikoho tu, ale poprosím, aby sme si tie 
poznámky vzhľadom na kriminalizáciu niektorých osôb nechali pre seba, ak teda si to myslím, 
načo to verejne prezentovať. Opakujem, nepodporím tento návrh, keď sa bude hlasovať 



unblock, pretože už som mal výhrady v predchádzajúcich hlasovaniach o Regionálnych 
cestách Bratislava, keď sme kupovali od pána Rattaja ten väčšinový podiel. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Pán Gajarský bude reagovať úplne na záver. Zbiera teraz všetky podnety, zapisuje 
si ich. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dvoran. 
 
Dušan Dvoran 
 
Chcel by som povedať, že verím, že toto je posledné mimoriadne zastupiteľstvo ohľadne 
Regionálnych ciest Bratislava. Predsa nie je možné, aby sme mali viac mimoriadnych 
zastupiteľstiev ako sú bežné zastupiteľstvá. Prišlo k tomu,  čomu sme sa vyše troch rokov 
snažili vyhnúť, a to sú personálne útoky a urážky. Ja si myslím, že to bolo od pána Vlačikyho 
na riaditeľa niečo, čo vôbec k tomuto nepatrilo. Keď ste si pozreli, v poslednom čase dávali 
film Ako básnici prichádzajú o ilúzie a tam sa snažili, ako sa snažia niektorí z vás, amorálnym 
prístupom hovoriť o morálke. Keď si viete predstaviť ako tam kandidoval na toho riaditeľa, 
neplatiť, nedávať, proste to, čo niečo sa prejednáva dnes u nás. Inak, keď si predstavíte roky 
95 – 2000 som bol v dozornej rade jedného veľkého podniku, ktorý robil na atómke, bolo také 
podobné výpalnictvo jak to chceme teraz my, že mali sme bonitné faktúry, ale povedali nám 
no preplatíme, teda prišiel niekto, kto povedal ja ich od vás kúpim, lebo ten investor to neplatí, 
za mínus 30 % a ten dotyčný potom do týždňa dostal celých 100. Naša morálka sa teraz 
nachádza niekde na prelome konca 90-tich rokov a roku 2000. Neviem prečo, keď už sme veci 
poodsúhlasovali od septembra, odvolávame sa na audit. Ja to poviem teraz zrozumiteľne. Bola 
vykonaná interná kontrola a neviem prečo by mala byť volaná akási externá kontrola 
a podobne. Však buď veríme tomu, alebo nie. Spochybňovať každým mimoriadnym 
zastupiteľstvom to, o čom sme už predtým rozhodli, sa mi zdá taktiež pritiahnuté za vlasy. Kvôli 
tomu ja sa budem držať toho, čo som hlasoval na komisiách, čo som hlasoval 4. septembra 
a budem aj dnes hlasovať ZA.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pekár. 
 
Dušan Pekár 
 
Nie, ďakujem. Ja už som mal, to bola tá predchádzajúca. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Kisková. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcela ešte raz zdôrazniť a požiadať, aby sme sa zaoberali 
čímkoľvek spojeným s uhrádzaním peňazí až po komplexnej kontrole pána kontrolóra. Teda 
požiadať ešte raz, aby sme pristúpili k rozdeleniu hlasovania, v tomto prípade nie len ja, ale aj 
viacerí poslanci z nášho klubu podporíme hlasovanie. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Zatiaľ tomu s pánom Šarayom rozumieme tak, že váš návrh je identický s návrhom 
pána poslanca Vlačikyho, takže stačí hlasovať raz o oddelení hlasovaní týchto bodov. Ďalším 
prihláseným do rozpravy je pani poslankyňa Aufrichtová. 
 



Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Pre vylúčenie pochybností, ja by som poprosila, ako poslankyňa, názor pána 
kontrolóra v tejto veci v rámci záverečného zhodnotenia. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Uzatváram rozpravu týmto. Nechám reagovať pána Gajarského a po ňom bude nasledovať na 
žiadosť pani poslankyne Aufrichtovej pán hlavný kontrolór Slezák. 
 
Rastislav Gajarský 
 
Ďakujem za slovo. Ja budem reagovať iba na niektorých prihlásených do rozpravy s tým, že 
na niektorých nie je potrebné reagovať, tak ako mali vo svojich príspevkoch, ako povedali vo 
svojich príspevkoch. Ja sa musím ohradiť voči akýmkoľvek tvrdeniam, že informácie, čo sa 
týka RCB, neboli poskytnuté. Ja sa snažím vyjsť v ústrety aj nad rámec akýchkoľvek 
informačných povinností, ktoré táto spoločnosť mám, zvlášť voči poslancom. Ja chcem, aby 
ste vedeli o každej faktúre, o každom záväzku, o každej dohode, o každom cente, ktorý sa 
minul v tejto spoločnosti, alebo sa nachádza v tejto spoločnosti, ako aj o stave tejto spoločnosti 
ako takej. Ja sa snažím poskytnúť vám všetky informácie aj v takomto, nazval som to aj na tej 
komisii, som vám vysvetlil, že o čo ide, že je to citlivé obdobie. Aj v tomto citlivom období sa 
snažím vyjsť v ústrety, poskytnúť všetky informácie. Ja vám nikdy nepoviem nie. Nech sa páči, 
môžete si ich prísť pozrieť, je to fakt pripravené, čokoľvek, či chcete vidieť hlavnú knihu, 
zoznam záväzkov a pohľadávok, nemám s tým absolútne problém. Ja si myslím, že ja som 
zodpovedný za stav spoločnosti do akého sa ju snažíme dostať. Myslím si, že robíme všetko 
transparentne a čestne, čoho výsledkom je aj to, že sa nám podarilo vyrokovať zníženie 
záväzkov o viac ako milión. Spoločnosť je v úplne inom finančnom stave, ale samozrejme, 
musíme čakať aj na toto rozhodnutie, pretože bez tohto rozhodnutia pôjde spoločnosť do 
konkurzu. S veľkým predpokladom, je silný predpoklad, nechcem to tu takto povedať, ale bol 
som donútený to takto povedať, keď to jednoducho nepôjde, tak ideme do konkurzu a nebude 
to úplne naše rozhodnutie a nebude to úplne v našich rukách. Ja určite nemám problém si 
obhájiť každý krok, ktorý som vykonal doteraz vrátane urovnania nárokov medzi RCB a BSK, 
tak ako to bolo prezentované na zastupiteľstve v septembri. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Pán kontrolór Slezák, ak môžete prísť sem dopredu, netreba si meniť miesto, máte 
tam vlastný mikrofón. Je zapnutý? 
 
Milan Slezák 
 
Dobrý deň. Vážení páni poslanci, poslankyne. Zúčastnil som sa všetkých stretnutí na všetkých 
komisiách na ktorých to bolo prednášané. Myslím si, že najrozsiahlejšia bola tá včerajšia. Tak 
ako vždy vyjadrujem sa zatiaľ tým štýlom, že celý navrhovaný postup je podľa môjho názoru 
úplne správny v súlade so zákonom. Čo sa týka vami navrhovanej kontroly nemám s tým 
problém, kontrola bude zahájená okamžite od začiatku budúceho týždňa a k výsledkom sa 
vyjadrím v správe. Ale čo sa týka metodického postupu, myslím si, že tam k žiadnemu 
porušeniu zatiaľ nedochádza. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby som teraz odovzdal slovo Matúšovi Šarayovi, ktorý uvedie 
hlasovanie. 
 
 



Matúš Šaray 
 
Takto. Ja len na vysvetlenie tej procesnej stránky. V podstate materiál bol odprezentovaný. 
Pán poslanec Vlačiky predložil nazvem to dva procesné návrhy. Jeden sa týka, kvázi je 
definovaný ako pozmeňovací návrh, pretože sa týka návrhu uznesenia, ktorý ste dostali 
písomne a spočíva v tom, že navrhuje vypustiť časť B uznesenia. To znamená, toto je jeden 
návrh a potom je druhý návrh, ktorý je procedurálny, ku ktorému sa následne v diskusii pripojila 
aj pani poslankyňa Kisková a pán poslanec Pekár, kde žiadajú procesne rozhodnúť o tom, aby 
sa o jednotlivých častiach uznesenia hlasovalo samostatne. To znamená, poprosím teraz 
pána predsedu návrhovej komisie, aby predniesol návrh na hlasovanie o pozmeňovacom 
návrhu. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Budeme hlasovať o pozmeňujúcom návrhu pána poslanca Vlačikyho, to 
znamená o vypustení bodu B z uznesenia, ktoré sme dostali predložené. Bod B je ten bod, 
kde schvaľujeme zmenu rozpočtu. Len k technikálií procedúre hlasovania. Na tej stránke, kde 
hlasujeme je to pod bodom 1 a pozmeňujúci návrh číslo 1. Takže ten si treba rozkliknúť a na 
ten hlasovať. Dáme k dispozícií asi nejakých 30 sekúnd, aby ste si aktualizovali tú stránku, ak 
ste ju mali otvorenú od začiatku rokovania zastupiteľstva. To znamená, že najprv vás 
poprosíme, aby ste si aktualizovali tú stránku a následne by dal pán predseda hlasovať. Je to 
teda ešte raz opakujem pod bodom číslo 1, ten link pozmeňovací návrh číslo 1. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím teda, aby ste si stránku aktualizovali a spúšťam hlasovanie s tým, že 
dáme naňho dlhší čas trošku. Čiže hlasujeme teraz o pozmeňovacom návrhu na vypustenie 
bodu B od pána poslanca Vlačikyho.  
 
Lýdia Ovečková 
 
Ja poprosím, prečo sú zase usporiadané tie body v opačnom poradí. Ako prvé je PROTI, druhé 
je ZDRŽAL SA a tretie. Prečo to nie je v normálnom klasickom poradí? Ako naozaj skúsme 
byť v tomto korektní. Stalo sa to už opakovane aj na minulom zastupiteľstve. Takže ja 
poprosím normálne to dávať tam. Čiže prvé je ZA, druhé ZDRŽAL SA a tretie má byť PROTI. 
Nie v nejakom opačnom poradí. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Je to opravené, treba si refreshnúť stránku iba. Ale naozaj za týmto nehľadajte prosím žiadny 
zámer. 
 
Marian Greksa 
 
Prepáčte, že vám takto skáčem, ja som hlasoval už. Je ma tam vidieť že som zahlasoval? Je 
to tam niekde vidieť? 
 
Juraj Droba 
 
Evidujeme hlas poslanca Greksu? Áno. 
 
Oliver Solga 
 
Poprosím to isté. Oliver Solga. Už som hlasoval. 
 



Juraj Droba 
 
Evidujeme hlas pána poslanca Solgu? Áno. Pána poslanca Adamca? 
 
Jana Hrehorová 
 
Dobrý deň. Mohli by sme vidieť výsledky hlasovania? 
 
Juraj Droba 
 
Čakám na ne. 
 
Hlasovanie č. 5 
 
Celkový počet hlasov 42? 43. Vypadol monitor. Dobre už sa objavil. Konštatujem, že ZA 
hlasovalo 14 poslankýň a poslancov, PROTI bolo 15 a ZDRŽALO SA 14 z čoho vyplýva, že 
tento návrh nebol schválený. Matúš poprosím pokračuj ďalej v uvádzaní hlasovania.  
 
Matúš Šaray 
 
A tak ako sme uviedli, teraz je návrh ten procedurálny, kde sa navrhuje rozdeliť hlasovanie 
o písomne predloženom návrhu uznesenia podľa jednotlivých častí. Takže poprosím pána 
Machatu, aby to uviedol. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem pekne. takže v zmysle povedaného budeme hlasovať o procedurálnom návrhu pána 
poslanca Vlačikyho, ktorý navrhuje rozdeliť hlasovanie o jednotlivých bodoch uznesenia 
samostatne, čiže samostatne by sme hlasovali následne o bode A, o bode B, o bode C. Na 
tom screene, alebo na tej stránke to máte uvedené ako procedurálny návrh, takže vás 
poprosím kliknite si na ten procedurálny návrh keď budete hlasovať. Ďakujem. Pán predseda 
dajte prosím hlasovať.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem a prosím, aby ste hlasovali o tomto návrhu teraz. 
 
Hlasovanie č. 6 
 
Ukončujem možnosť hlasovať. O chvíľu vám poviem výsledky. ZA hlasovalo 17, PROTI bolo 
10 a zdržalo sa 19. Čiže návrh nebol schválený a teraz odovzdávam slovo návrhovej komisii, 
pánovi poslancovi Machatovi, aby uviedol celkové hlasovanie.  
 
Marek Machata 
 
Ďakujem veľmi pekne. Keďže pozmeňujúci ani procedurálny návrh nebol schválený, tak 
budeme hlasovať o materiáli tak, ako bol pôvodne predložený. Ďakujem. Je to teda ten bod 
číslo 1. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím panie poslankyne a pánov poslancov aby hlasovali o bode číslo 1 programu dnešnej 
schôdze. Nech sa páči. Ak niekto z vás má opäť pocit, že nemusel byť zarátaný jeho hlas tak 
sa kľudne spýtajte na mikrofón a technici vám odpovedia obratom. 
 



Jana Hrehorová 
 
Dobrý deň. Ja by som chcela len povedať, že myslím, že všetci by sme mali vidieť ako sme 
hlasovali, aby sme si to mohli skontrolovať a nie sa vypytovať po jednom. Ďakujem.  
 
Juraj Droba 
 
Ak si kliknete na výsledky hlasovaní, tak tam to uvidíte. Ďakujem. Ukončujem možnosť 
hlasovania. Poprosím technikov o údajoch o výsledkoch hlasovania. 
 
Juraj Pátek 
 
Ja som sa chcel spýtať Juraj, či som hlasoval. Pátek. 
 
Juraj Droba 
 
Juraj Pátek hlasoval? Neevidujeme hlas poslanca Páteka zatiaľ.  
 
Juraj Pátek 
 
Tak som ZA. 
 
Juraj Droba 
 
Juraj, treba to cez systém.  
 
Juraj Pátek 
 
Už mi to trikrát odišlo. 
 
Hlasovanie č. 7 
 
Juraj Droba 
 
Dobre. Uzatváram hlasovanie. Oznamujem jeho výsledky. ZA hlasovalo 31 poslankýň 
a poslancov. 7 bolo PROTI a 7 sa ZDRŽALO. Týmto ukončujem bod číslo 1 nášho dnešného 
rokovania a otváram bod číslo 2. 
 
Bod č. 2 
 
Návrh na predĺženie možnosti podať žiadosť o poskytnutie dotácií z BRDS na rok 2021, 
rozšírenia podoblastí a doplnenie hodnotiteľov v rámci BRDS v oblasti kultúry. Poprosím pána 
Mareka Vlčeja, aby nám tento materiál uviedol.  
 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pni poslankyne, vážení páni poslanci tento materiál 
reaguje na aktuálnu situáciu s lockdownom a účelom teda materiálu je máme tam tri body, dva 
boli doplnené po stredajšej komisii, po diskusii, ktorá tu prebehla. Prvá časť uznesenia sa týka 
posunutia termínu predkladania žiadostí. Posúvame to skoro o mesiac, alebo teda presne 
o mesiac z 15.1 na 15.2. Tam ten dôvod okrem lockdownu je aj nový systém samotný kedy na 
základe už tých žiadostí, ktoré máme alebo tej komunikácie, ktorú máme, máme tam technické 
problémy. Jeden problém je na strane BSK. Máme v zásade dva veľké problémy, ktoré sa 
neustále opakujú. Jeden problém je na strane BSK. Týka sa to formuláru, keď žiadateľ rozpíše 
žiadosť, chce si ju uložiť ale to uloženie sa mu nepodarí. Je tam problém s prehliadačmi. 



Riešime to veľmi intenzívne s dodávateľom. Za toto sa chcem aj ospravedlniť. Dúfame, že 
v priebehu dneška, zajtrajška aj túto chybu odstránime a z pohľadu BSK už nebudeme mať 
tento problém. Druhý problém sa týka samotnej stránky Slovensko.sk alebo teda týka sa toho, 
že ak niekto funguje na tejto stránke musí mať nainštalovanú aplikáciu, ktorá sa tam uvádza, 
ktorá je nevyhnutná. Tá aplikácia okrem iného pomáha tomu, že keď zadá podpis, tak ten 
podpis táto stránka príjme. Ak tú aplikáciu nemá, tak točí sa mu tam to koliesko a zamrzne 
a nenačíta mu podpísanie tohto formuláru. Čiže to sú také dve veľké veci, ktoré neustále 
riešime so všetkými. Potom veľa problémov je takých, že ani nie je problém, len tým, že ten 
systém je nový, tak žiadatelia niektorí sú z toho vystrašení alebo nevedia teda, že čo majú 
robiť ale dostaneme sa so všetkými ďalej a tie žiadosti nám pribúdajú. Vlastne od stredy sa 
nám ten počet zdvojnásobil. Momentálne ich máme už zhruba 120. Ďalšie dva body boli 
prerokované v stredu. Týkajú sa oblasti kultúry. Len veľmi stručne tým, že aj tento rok sa bude 
vo veľkej časti odohrávať v online priestore, tak aj z tohto dôvodu boli doplnené dve podoblasti 
podpory. Ide o literatúru a hudbu a tretí bod nadväzuje na toto, nakoľko k týmto dvom 
podoblastiam potrebujeme ďalších hodnotiteľov, čiže títo hodnotitelia boli vlastne pridaní, 
donominovaní medzi zoznam hodnotiteľov a sú uvedení v dôvodovej správe na konci 
materiálu. To by bolo zatiaľ všetko. Ďakujeme pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pánovi Vlčejovi a otváram rozpravu k bodu 2. Prvým prihláseným je pán poslanec 
Greksa. Nech sa páči. 
 
Marian Greksa 
 
Ďakujem za slovo. Ja som chcel v podstate to zase aj zrušiť, lebo som si hovoril, že nebudem 
hovoriť to isté, čo som hovoril na komisii ale len veľmi krátko. Ďakujem veľmi pekne úradu, že 
teda reflektoval požiadavky aj nás niektorých, aj kultúrnej obce, aby sa to tam opäť zaradilo 
naspäť to, čo bolo treba a som veľmi rád, že to takto je, pretože kultúra je naozaj potrebná 
v tomto národe /slabá zvuková stopa/ že je veľa vzdelaných idiotov medzi nami. Ďakujem 
pekne.  
 
Oliver Solga 
 
Pán predseda, mohol by som? Oliver Solga.  
 
Juraj Droba 
 
Neevidujem ťa Oliver písomne, ale beriem na vedomie takéto ústne prihlásenie do rozpravy, 
keďže nikto iný zatiaľ nie je písomne. Nech sa páči, môžeš.  
 
Oliver Solga 
 
Veľmi sa ospravedlňujem. Hlasovanie mi išlo perfektne, prihlásenie sa do rozpravy nie. takže 
ja ako predseda Komisie kultúry veľmi kvitujem to, čo bolo povedané už v stredu. Najmä teda 
Lydka Ovečková a ďalší to povedali, že sa predlžuje ten termín, to je vynikajúce a myslím si, 
aj pán Vlčej to naznačil, že od budúceho roku bude potrebné ako byť prihlásený alebo mať ten 
elektronický podpis. tak dokonca ľudia, ktorí sa mi ozvali, tak spätne potom keď som im 
vysvetlil o čo ide, tak mi oznámili, že sa to dá na polícií a veľmi rýchlo a promptne, takže som 
rád a najmä ďakujem za predĺženie toho termínu. Budem všetkých aspoň v tom svojom okolí 
informovať, že ten termín sa predlžuje. Všetko dobré želám. Ďakujem. 
 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Veľmi pekne ďakujeme za tieto slová. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa 
Ovečková. 
 
Lýdia Ovečková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som tiež iba chcela povedať, tak ako moji predrečníci naozaj, že 
veľmi kvitujem, že teda BSK vyšlo v ústrety žiadateľom. Naozaj je to veľmi ústretový 
proklientsky orientovaný krok a rovnako tak sa teším, že aj ďalšie dve oblasti vlastne boli 
doplnené do podpory regionálnej dotačnej schémy v oblasti kultúry. Takže naozaj veľmi pekne 
ďakujem a ja už som tiež informovala viacerých, žiadateľov, teda že bol termín posunutý. 
Takže pevne verím, že aj takto sme im vyšli v ústrety a budú mať všetci možnosť sa vlastne 
uchádzať o podporu BSK.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Machata. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujem veľmi pekne. Nepoviem nič viac len budem tlmočiť poďakovanie viacerých zástupcov 
kultúrnej obce, ktorí keď sa dozvedeli o tom, že ideme rozširovať týmto spôsobom túto dotačnú 
schému tak boli veľmi vďační. To znamená, že aj úradu aj všetkým nám ďakujú a tešia sa, že 
majú možnosť aspoň v takejto malej miere získať prostriedky pre svoju tvorbu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Ja len chcem pár slov k elektronickej komunikácií. Naozaj som veľmi rada, že BSK je možno 
aj takým pionierom v tomto. Od tohto roku používať elektronické podpisovanie cez 
Slovensko.sk majú aj všetky úrady a štátne inštitúcie a teda tiež som mala tú skúsenosť, že 
niektorí ma oslovili, že im to nejde a podobne, ale potom to zvládli. Proste je tam tá technická 
pomoc. Boli to aj starší ľudia, išlo im to. V podstate všetci konatelia občianskych združení už 
minulý rok boli aktívne oslovovaní a boli povinní mať tento elektronický podpis. Takže ja som 
rada, že ideme touto formou elektronizácie, hoc tí prví pionieri to majú vždycky najťažšie, ale 
podporujem túto aktivitu hlavne v týchto ťažkých časoch, keď osobne niekde chodiť je naozaj 
nevhodné. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Poláchová.  
 
Lívia Poláchová 
   
Dobrý deň, ďakujem za slovo. Ja by som chcela poďakovať za toto všetko čo sa doplnilo do 
tohto návrhu a zároveň by som chcela poprosiť ohľadom toho elektronického podpisu. Ja mám 
takú spätnú väzbu z mestskej časti. Pani, ktorá to nahadzovala do schémy BRDS proste ako 
podanie projektu, tak musela komunikovať s pani starostkou, aby si vlastne vypýtala jej 
občiansky preukaz, lebo ona má ten elektronický podpis. Na BSK ste jej povedali tejto 
asistentke, že si má ona vybaviť mandát na podpisovanie, ale ona nemá záujem si vlastne ako 
vybavovať tú právomoc a podpisovať ako štatutár, tak taký návrh máme, že či by sa to nedalo 



tak nejak naprogramovať, že to môže nahadzovať aj iná kompetentná osoba cez svoj 
občiansky preukaz a až na záver, že by sa prihlásil štatutár, ktorý by tu pripravenú žiadosť už 
len elektronicky podpísal. To je jedna vec. A druhá vec, ktorú by som chcela sa opýtať. 
V minulosti to bolo ten BRDS systém bol nastavený tak, že tá žiadosť sa tam dala aj uložiť. To 
pán Vlčej teraz vravel, že s tým je teda problém, ale chcela som sa spýtať, že či sa bude dať 
potom aj sledovať v akom je stave tá žiadosť. Či je podaná, schválená, ukončená a podobne. 
V minulosti to išlo cez ten BRDS systém a teraz to nejde. Že či aj na tom sa pracuje a či tu 
bude tiež aj toto nejako sprístupnené. Ďakujem veľmi pekne.   
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Reagovať na váš príspevok do rozpravy bude Marek Vlčej. 
 
Marek Vlčej 
 
Ďakujem pekne. Ja by som sa vyjadril najprv k tomu zastupovaniu. Riešili sme to, dali sme už 
aj na našu stránku návod, nájdete to aj keď pôjdete na BRDS.sk aj priamo na našej stránke 
na dotáciách tam, kde je podrobný návod podania žiadosti, tak v bode jedna posledná veta je 
uvedené, že ako nastaviť zastupovanie štatutára, aj je tam link a na ten link keď kliknete, tak 
je tam aj popis s obrázkami ako môže štatutár nastaviť poverenie iného zamestnanca, aby 
mohol podať túto žiadosť. Samozrejme aj ten zamestnanec musí mať aktivovaný elektronický 
občiansky preukaz, teda ten čip. Čo sa týka toho sledovania, myslím, že to nie je možné, lebo 
tam tá žiadosť je vlastne, nám to príde ako podanie do registratúry a sledujeme to my u nás, 
čiže my potom vlastne posúvame po spracovaní týchto žiadostí všetky žiadosti, alebo teda 
ktoré prechádzajú ďalej idú najprv k hodnotiteľom a potom do dotačnej komisie. Čiže samotný 
žiadateľ v akom stave je jeho žiadosť, vieme mu to povedať ak to potrebuje, ale že by dostával 
automatickú notifikáciu, budeme mať aj automatické notifikácie čo sa týka schválených 
žiadostí alebo potom čo sa týka výšky dotácie a vyúčtovania, ale do toho prvého kroku, do 
toho vyhodnotenia, tak tam tie notifikácie nie sú. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pekne. Ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu. A keďže nezazneli žiadne 
pozmeňujúce návrhy, tak prejdeme k hlasovaniu. Odovzdávam slovo Marekovi Machatovi 
z návrhovej komisie. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Kolegyne, kolegovia, budeme hlasovať o bode číslo 2 programu tak, ako bol 
predložený. Čiže je to ten bod číslo 2. Pán predseda dajte prosím hlasovať. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím, aby ste hlasovali teraz. Nech sa páči.  
 
Hlasovanie č. 8  
 
Ukončujem možnosť hlasovať. technici ma informujú, že zoznam mien aj s priradeným hlasom 
je k dispozícií už približne minútu po odhlasovaní. Takže máte tam presné údaje o výsledkoch 
hlasovania. Konštatujem, že v bode číslo dva ZA hlasovalo 46 poslankýň a poslancov, nikto 
nebol PROTI, jeden poslanec alebo poslankyňa sa ZDRŽALI. Ukončujem týmto bod číslo 2.  
 
 
 
 



Bod č. 3 
 
Otváram bod číslo 3.Tým sú interpelácie. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci chce 
niekto z vás vystúpiť s interpeláciou? Ako prvý s interpeláciou sa prihlásil pán poslanec 
Buocik. Nech sa páči. 
 
Ján Buocik 
 
Pán predseda ďakujem pekne. Veľmi rýchlo, ja by som poprosil rovnakú interpeláciu o akú 
som žiadal 20.9.2019. Týkala sa aktívnych nájomných zmluvách na billboardy. Mne tá 
odpoveď bola doručená v tom minulom roku a poprosím o odpoveď v tej istej štruktúre. To 
znamená ktoré zmluvy na reklamné zariadenia sú ešte aktívne, prípadne teda v akom stave 
sa nachádzajú výpovede vo vzťahu k týmto zmluvám. Ďakujem pekne.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Pomohlo by nám pán poslanec, ak by si veľmi stručne pár vetami tento request 
alebo ako by som to nazval, interpeláciu napísal na organizačné oddelenie do mailu. Je to 
možné? 
 
Ján Buocik 
 
Samozrejme pošlem. Pani Vaculovej? 
 
Juraj Droba 
 
Áno, presne. 
 
Ján Buocik 
 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Nie je za čo. Neevidujem nikoho ďalšieho s interpeláciou, takže uzatváram bod číslo 
3 Interpelácie. Bod číslo 4 je Rôzne. Nech sa páči. Prvou prihlásenou do rozpravy v bode 
Rôzne je pani poslankyňa Aufrichtová. Nech sa páči. 
 
Zuzana Aufrichtová  
 
Ďakujem. Ja by som sa dotkla toho, čo sa nám vyskytlo v rámci tohto online zastupiteľstva, že 
to, že sa mení poradie v rámci možností na hlasovanie je práve odporúčané proti 
kybernetickým útokom a zneužívaniu nejakého automatu na hlasovanie, že sa práve 
doporučuje, aby sa striedali tie možnosti, aby neboli na tom istom vždy ZA, aby sa to na 
obrazovke nemohlo proste zneužiť nejakým nastavením. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Teraz už len ostáva otázka, že či sa to stalo náhodou a zhodou okolností sme predbehli čas, 
alebo, že či to bol zámer našich IT-čkárov a idú na pulze doby. Ďakujem veľmi pekne. Ďalším 
prihláseným do rozpravy v bode Rôzne  je pán poslanec Zaťovič. 
 
 
 
 



Martin Zaťovič 
 
Ďakujem pekne. Samozrejme otázka, ako sa pripravuje BSK na celoplošné testovanie a či ide 
pomôcť mestským častiam. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujeme za otázku. Pozerám, nemáme tu pána kolegu Szalaya. Ten by bol asi 
najkompetentnejší odpovedať na túto otázku. Celoplošné testovanie. Martin, ak môžeme 
poprosiť zabezpečím, aby pán poslanec, teda pán riaditeľ Szalay zavolal tebe. Dobre? 
Zabezpečím, aby ti ešte raz zavolal.  
 
Martin Zaťovič 
 
Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Vlačiky. Nech sa páči. 
 
Martin Vlačiky 
 
Počujeme sa? 
 
Juraj Droba 
 
Áno. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ja len chcem zareagovať na pani kolegyňu Aufrichtovú. To je veľmi zaujímavé, že sa to 
poradie mení pri návrhoch akurát takých, ktoré dávam ja. A pri žiadnych iných návrhoch sa to 
poradie nemení. Takže ako naozaj si o tom myslím svoje a určite to neni žiadne opatrenie. Tak 
akože naozaj je to smiešne takéto tvrdenie a mám otázku na pána župana. Od Ministerstva 
obrany prišla ponuka na čo sa týka bunkrov na Devínskej kobyle Hlavnému mestu, mestských 
častiam a myslím si, že aj župe, že či tieto objekty nezoberieme do správy. V podstate by ma 
zaujímal postoj župy k tejto problematike, nakoľko sa už o to tam zaujímajú veľmi zaujímaví 
ľudia o tieto bunkre, že by sme boli veľmi neradi, aby to skončilo v nejakých veľmi podozrivých 
rukách a bolo by fajn, keby Hlavné mesto so župou, prípadne s mestskými časťami sa 
k tomuto postavili a prevzali tieto bunkre a tento areál do svojej správy. Má to tam veľký 
turistický potenciál. Šak vidíme to na základe tej vyhliadkovej veže, čo tam bolo postavené 
a myslím si, že sa to dajú tie bunkre využiť fakt ako ďalšia turistická veľká atrakcia, len to treba 
troška upraviť, zabezpečiť niektoré komíny proti spadnutiu a tak ďalej, ale v zásade je to niečo, 
kde sa dá len získať. Takže by ma zaujímal ten postoj. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Môj postoj k pamiatkam poznáte. Mám k tomu veľmi blízko. Sme momentálne 
v dobe kedy sú takzvané must haves, alebo to, čo je nevyhnutné urobiť a župa s odretými 
ušami zvláda tieto kompetencie a funkcie. Úprimne sa priznám, že nevidím finančný ani ľudský 
priestor na to, aby sme sa téme bunkrov venovali. Ja budem veľmi rád ak sa nám podarí 
spraviť niečo s kľúčovými pamiatkami nášho kraja a toto nemáme asi ako zabrániť tomu. 
Neviem kto je vlastníkom tých bunkrov, či je to Ministerstvo obrany, alebo nie a do toho určite 
nebudeme môcť ísť. Máme naozaj teraz plné ruky práce s tromi rozvojovými projektami, to je 
územie v Petržalke, to je Záhorská Bystrica, kde robíme taký trojpartnerský projekt aj 



s Magistrátom Bratislavy a ďalej samozrejme Patrónka, ktorú sme vám prezentovali. Takže 
toto sú priority. Obávam sa, že ani tie nebudú môcť byť naplnené tak, ako sme pôvodne chceli. 
Ja bohužiaľ musím povedať niektorým veciam nie. Mám takú srdcovku napríklad hrad Pajštún, 
ktorý je vo veľmi komplikovanom vlastníctve a takisto nemôžme s tým vôbec pohnúť, aj keď si 
myslím, že je to jedna z najkrajších pamätihodností turistických v našom kraji, ale ďakujem za 
podnet, ak sa niekde podarí vyčarovať nejaké peniaze. Stalo sa nám raz zatiaľ. Dobre, dámy 
z úrady mi hovoria, že sme túto žiadosť ani nedostali ešte. Dobre, okej, môžeme o tom ešte 
osobne pohovoriť. Ja teda dúfam, že sa podarí zaočkovať Slovensko čoskoro a budeme sa 
opäť stretávať osobne. Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani 
poslankyňa Aufrichtová. 
 
Zuzana Aufrichtová  
  
Župné zastupiteľstvo už za 3 roky preukázalo veľmi koordinovaný priebeh, ktorý bol naozaj na 
vysokej úrovni a bola to záležitosť, ktorú bolo možné závidieť. Chcem veľmi, aby tento spôsob, 
ktorý tu bol zavedený zostal a preto prosím, aby sme neboli osobní a neboli sebestrední. Keď 
poviem, že všeobecné závery a odporúčania ako sa majú tvoriť online zastupiteľstvá 
a hlasovania, nie je to nič osobné a neprosím si aby som bola rovnakou reakciou pána 
poslanca potom zatiahnutá do toho. Pokým to tak vníma, tak nech to napadne. Určite to nemá 
byť pravidelnosť na jeho hlasovaní. To súhlasím.  
 
Juraj Droba 
 
Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dvoran. Nech sa páči. 
 
Dušan Dvoran 
 
Chcem sa vyjadriť k tým bunkrom lebo nie je mi jasné či ide o bunkre z prvej republiky, čo sa 
budovali v 30.tych rokoch, to sú tie guľometné, lebo my, obec ich mala ponúknuté 
z Ministerstva obrany a potom aj ľudia a nikto neprejavil záujem. Niektoré sú v zákopových 
pásmach, ale podstatné je, že nikde nie sú čo sa týka pozemkov vysporiadané, alebo či sa 
jedná o v rámci protileteckej obrany Bratislavy, čo je v 80.tych rokoch na Devínskej kobyle bol 
ten objekt na strieľanie protivzdušných rakiet, to je ten rozbitý monoblok, garáže troch staní, 
odpaľovacie rampy. Náhodou som tam ako elektrikár za firmu robil revízie a všetky skúšky aj 
tých ruských, sovietskych zariadení. Pokiaľ by to išlo o ten objekt hore, čo končí tou asfaltovou 
cestou na Dúbravku na Devinskej kobyle, tak tam by som sa prikláňal k tomu, aby sme dáko 
pomohli, lebo myslím, že tam sa chcela spraviť aj vyhliadková veža, ale čo sa týka bunkrov 
z prvej republiky, skúsim to prehnať, Boh nás ochraňuj. Lebo sú špeciálna jednotka z Mikulova 
ešte do konca roku 89 upravovala bunkre ako je Petržalka, tie veľké čo idú aj do podzemia, 
ale neviem prečo by s týmto mal disponovať alebo kupovať tieto veci Bratislavský kraj. Veď na 
to sú úplne iné organizácie.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy v bode Rôzne je ešte pán poslanec Vlačiky a pani 
poslankyňa Kisková a pán poslanec Tydlitát. Dovoľte, aby som týmto uzavrel rozpravu. Takže 
posledným, ktorý vystúpi v rámci rozpravy bude pán poslanec Tydlitát. Ako prvý ide pán 
poslanec Vlačiky. 
 
Martin Vlačiky 
 
Ďakujem. Jedná sa o práve tie objekty protileteckej ochrany a teda naozaj sú to objekty 
výnimočné, až monumentálne a naozaj tam ide len o zabezpečenie nejakých 
najnebezpečnejších miest a ten zvyšok v podstate môže zostať plus mínus ako nejaké 
múzeum v prírode. Nejedná sa tam o nejakú neviem akú investíciu a myslím si, že združeným 



záujmom mesta, župy, prípadne mestských častí alebo prípadne nejakých združení, ktoré sa 
zaoberajú vlastne ochranou, prezentáciou takýchto pamiatok by sa dalo dosiahnuť v podstate 
to, že by to bola ešte väčšia turistická atrakcia ako len tá existujúca vyhliadková veža. A takže 
na jednej strane tu posielame veľké peniaze niekde, na druhej strane ako nejaká omnoho, 
omnoho menšia suma nejakej spoluúčasti nie je možná a myslím si, že o tom treba ďalej ešte 
diskutovať a skúsiť nájsť tú cestu. Ďakujem. 
 
Dušan Dvoran  
 
Skúsim pánovi Vlačikovi, Vlačiky. Ja sa k tomu taktiež prikláňam, lebo som tam v lete bol aj 
keď je tam zákaz vjazdu autom vybehnutý až hore, lebo som to tam niekedy v roku 1983 aj 
s tými raketami dával do poriadku a je to v hroznom stave a to si nezaslúži a je to na samom 
vrchu Devínskej kobyle, kde by bolo pekné turistické miesto.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Evidujem ako podnet. Ďalšia prihlásená do rozpravy je pani poslankyňa Kisková. 
Nech sa páči. 
 
Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa chcela spýtať ako sme na tom v oblasti školstva vzhľadom 
na epidemiologickú situáciu, keďže v našom portfóliu sú hlavne stredné školy, či máme nejaké 
nové informácie ohľadom návratu do škôl, či plánujeme alebo máme zriadené nejaké miesta 
na testovanie učiteľov hlavne v týchto dňoch. Ako to teda celkovo vyzerá. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
  
Čo sa týka nástupu do škôl, tak ten termín známy ešte nie je a zvyšné dve otázky by bolo asi 
najlepšie, aby odpovedala priamo pani Zápalová a tá je v každodennom kontakte s riaditeľmi. 
Hľadáme riešenia a hľadáme spôsob ako testovať čo najviac ľudí, ktorí robia pre kraj. Snažíme 
sa pomáhať aj všeobecným lekárom a čo sa týka testovania na školách, tak myslím, že 
momentálne prebiehajú výbery dodávateľov tých testov. Viem, že problém s testovaním 
sterovým spôsobom bol v tom, že veľa detí odmietalo sa nechať testovať. Momentálne sa 
hovorí o odbere slín. To by bolo omnoho menej komplikované pre deti, ale ak potrebujete 
úplne presnú informáciu k dnešnému dňu, tak poprosím pani riaditeľku Zápalovú, aby sa vám 
ozvala.  
 
Mária Kisková 
 
Dobre, ďakujem pekne. Ja sa ozvem pani Zápalovej. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
  
Alebo to urobme naopak, šak dobre, máte na seba priamy kontakt. Ďalším prihláseným do 
rozpravy je pán poslanec Tydlitát. Nech sa páči.  
 
Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Všetkých si vás dovoľujem v prvom rade pozdraviť a zaželať 
veľa úspechov a hlavne pevné zdravie v novom roku. Chcem reagovať na podnet pána 
poslanca Vlačikyho a zároveň odpovedať aj pani Kiskovej. My zatiaľ máme ako rodičia 
stredoškoláka, máme informáciu o tom, že by, alebo pôvodne plánované testovanie žiakov 
a rodičov malo byť  23, 24. januára. Akým spôsobom tá pandemická komisia naďalej rozhodne, 
že teda či vôbec sa pôjde do školy a je to potrebné toto testovanie urobiť uvidíme. Chcem sa 



ešte vrátiť späť k tomu podnetu, ktorý tu už odznel. Rád by som chcel podporiť takisto tento 
nápad ale hlavne chcem zdôrazniť jednu vec, čo spomínal aj kolega Dvoran. Tie malé 
pevnosti, ktoré sa ponúkali Ministerstvom obrany do majetku samospráv v katastrálnych 
územiach v ktorých sa nachádzali boli bezodplatné prevody. Ja si myslím, že ak by sa 
s Ministerstvom obrany dalo dohodnúť aj tento objekt dostať bezodplatným prevodom do 
majetku Bratislavského samosprávneho kraja, myslím si, že v každom prípade sa tam bude 
vedieť vytvoriť potom naozaj jedna nádherná atrakcia. Hneď ma trklo v hlave. Ja som bol 
bicyklom z Passau do Bratislavy a pred Viedňou sme išli okolo síce postavenej, ale nikdy 
nespustenej atómovej elektrárne. A tam sa robia tiež veľké, obrovské koncerty, robia sa tam 
rôzne aktivity a tak ďalej a tak ďalej. Niečo podobné, samozrejme nechcem teraz hovoriť, že 
aby sa tam robili aj takéto koncerty, alebo obrovské masové podujatia, ale že teda dá sa to 
využiť a spojiť príjemné s užitočným v rámci cestovného ruchu, v rámci možno trošku aj tej 
histórie a aj toho, že tam takéto zariadenia kedysi boli. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
   
Ďakujem. Dostal som informáciu, pani Zápalová je prepojená na naše zastupiteľstvo. Tak ak 
je to tak, poprosil by som Janku, aby reagovala na tú predchádzajúcu otázku. Nech sa páči. 
 
Jana Zápalová 
 
Dobrý deň. Ďakujem veľmi pekne za slovo pán župan. Pozdravujem všetkých. Ja by som 
možno len doplnila, to čo už aj pán poslanec Tydlitát povedal. Zatiaľ ideme v režime, že sa 
bude testovať víkend 22 až 24 s tým, že by mal byť nástup do škôl toho dvadsiateho piateho. 
Oni sú tie informácie veľmi operatívne. Včera sme sa dozvedeli, že od 18. januára sa ide v tom 
režime, ktorý bol doteraz. To znamená prvý, druhý stupeň a stredné školy ostávajú na 
dištančnom vzdelávaní a otvorené sú len materské školy a celodenné školské kluby pre deti 
rodičov z kritickej infraštruktúry, čo sa teda našich škôl v tomto prípade netýka. My aktuálne 
riešime odberové miesta na našich školách. Máme ich zatiaľ 18, kde budeme my organizovať 
testovanie žiakov, zákonných zástupcov a zamestnancov škôl. Ale či teda to testovanie 
skutočne ten víkend bude to ešte asi musíme počkať. Predpokladám, že budúci týždeň by to 
malo byť jasnejšie, lebo ak tá epidemiologická situácia bude taká, aká je, tak ja skôr 
predpokladám, že sa to ešte minimálne o ten jeden týždeň posunie. Ale pripravujeme sa na 
to, ako by to malo byť. Tak, ako je to zatiaľ v tých aktuálnych usmerneniach Ministerstva 
školstva.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Napriek tomu, že som rozpravu uzavrel, tak dám ešte možnosť dvom 
poslankyniam, poslancom, ktorí sa prihlásili. Ale toto už je definitívny koniec. Takže ešte pani 
poslankyňa Hudáková a pán poslanec Buocik a tým pádom uzatváram rozpravu k bodu 
Rôzne. Nech sa páči.  
 
Mária Hudáková 
 
Ďakujem. V tejto súvislosti ma napadlo, obdŕžala som aj niekoľko sťažností, že opäť nefunguje 
dobre elektronické predpisovanie liekov, že tým lekárom buď to nejde, zase pacienti sa tam 
nevedia dovolať a nevedia si telefonicky dohodnúť predpisovanie liekov. Niektoré trebárs som 
sa stretla s prípadom, že človek už od decembra neberie lieky na tlak. V lekárni len tak bez 
receptu mu ho nedajú, pretože sa nevie dovolať lekárovi, nevedia vystaviť elektronický recept. 
Toto som riešila s jedným diabetológom ešte v marci, pardon na jeseň minulého roku, ešte 
s pani bývalou vedúcou a vtedy teda sľúbila, že sa budú snažiť dať aj nejakú technickú pomoc 
týmto lekárom, usmerňovať ich a podobne. Ja by som sa chcela opýtať v akom štádiu je toto 
a aké možnosti má BSK toto riešiť, aby tí obvodní lekári naozaj promptne vedeli vypisovať tie 



elektronické lieky, boli na príjme a k dispozícií tým svojim pacientom. Neviem, keď tam neni 
pán Szalay, tak môže aj pán vicežupan Štekláč odpovedať. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Juraj Štekláč je s nami vidím, takže pán vicežupan nech sa páči, odovzdávam slovo. 
Nepočujeme Juraj. Skús zapnúť zvuk. Skúsme teraz. Nie, nepočujeme. Obraz máme, ale 
nemáme zvuk. Nepočujeme nič.  
 
Mária Hudáková 
 
Možno vyberte sluchátka a len cez počítač. 
 
Juraj Droba 
  
Treba vytiahnuť ten jack z počítača sluchátkový. Potom možno zvuk pôjde na počítači. Možno 
dovtedy by som to riešil tak, že dám slovo Michalovi Feikovi, ktorý sa podieľal na príprave 
komunikácie tejto témy, takže vie o nej veľmi veľa. Dobre, vraj príde pán Szalay. Zbehne jedno 
poschodie. Ja by som zatiaľ dal asi slovo pánovi poslancovi Buocikovi a pán Szalay bude 
reagovať potom na tie otázky ohľadom testovania, očkovania a celkovo zdravotníctva. Nech 
sa páči Jano Buocik. 
 
Ján Buocik 
 
Pán predseda ďakujem pekne. Chcem sa opýtať Dušana Dvorana, keď robil elektriku na tej 
raketovej základni v roku 83, tak boli tam tie atómové zbrane alebo neboli? Diky. 
 
Juraj Droba 
 
Inak toto je otázka, ktorá zaujímala aj mňa, lebo všetci hovorili o tých silách podzemných na 
rakety stredného doletu, takže Dušan, myslím si, že už služobné tajomstvo pominulo 20 rokov, 
môžeš nám to povedať.  
 
Marian Greksa 
 
Po návšteve Dušana už tam neboli. Zmizli.  
 
Juraj Droba 
 
Dobre, Dušan sa odpojil. Možno až potom ako si vypočul citlivú otázku a ja dám slovo teraz 
Tomášovi Szalayovi, aby odpovedal predovšetkým na otázku pani poslankyne Hudákovej. 
Nech sa páči.  
 
Tomáš Szalay 
 
Krásny deň. To bol asi nejaký dočasný výpadok, lebo pokiaľ viem, tak predpisovanie liekov 
fungovalo. Toto by som nevnímal, možno je to nejaká dočasná, dočasný výpadok na úrovni 
NCZI. Ja by som veľmi privítal, ak by jestvovali konkrétne pripomienky na nepredpisovanie 
liekov, kde je problém nie na strane systému, ale na strane lekára. To znamená, kebyže mi 
pacienti, alebo poslanci budú posielať podnety na lekárov, ktorí nezdvíhajú telefón alebo 
odmietajú predpisovať lieky, lebo to je niečo, čo riešiť viem. Systém NCZI ja opraviť neviem. 
Ja tam neviem strčiť šrobovák a povedať im, aby to fungovalo, ale myslím si, že celý vesmír 
pracuje na tom, aby ePreskripcia fungovala, lebo to je chrbtová kosť celej medicíny v tomto 
období. A testovanie, to je druhá otázka a znie ako tá otázka? Áno. BSK má od včerajšieho 
dňa právoplatné povolenie na prevádzkovanie mobilného odberového miesta na parkovisku 



na rohu Drieňová – Sabinovská. Toto mobilné odberové miesto sme plánovali tak pre účely 
testovania Úradu BSK, ako aj kritickej infraštruktúry v kraji. Takže sme to ponúkli magistrátu 
a magistrátnym podriadeným organizáciám ako miesta na testovanie. Máme v pláne to 
ponúknuť ambulantným lekárom v kraji ako miesto na testovanie a malo to slúžiť a má to slúžiť 
ako strešná organizácia pre testovanie na školách, stredných školách a v prípade, že bude 
a to nikto nevie či bude alebo nebude po včerajšku plošné testovanie, tak by táto MOM-ka 
mohla slúžiť ako strešná MOM.ka pre jednotlivé odberové tímy na území nášho kraja. Ak si 
spomínate 1. novembra, keď bolo, teda na prelome októbra, novembra, keď bolo plošné 
testovanie, tak sme mali na Slovensku niečo vyše 5000 odberných miest, ale týchto 5000 
odberných miest nebolo 5000 MOM-iek, týchto 5000 odberových miest boli všetky len 
detašovanými pracoviskami Ústrednej vojenskej nemocnice v Ružomberku. Ale ak by malo 
byť znovu plošné testovanie, nedá sa počítať s tým, že by nemocnice akýmkoľvek spôsobom 
participovali na plošnom testovaní. To znamená, nebudú môcť byť tie odberné miesta byť 
prikryté nejakou nemocnicou. Musí k tomu existovať nejaká iná kamenná MOM-ka a tou MOM-
kou by mohla byť MOM-ka Bratislavského samosprávneho kraja. Takže ponúkli sme 
a ponúkame samosprávam, ktoré by potrebovali strešnú MOM-ku takýto vehikel, že BSK má 
svoju strešnú MOM-ku a ak si organizátor, napríklad samospráva nájde svojich zdravotníkov, 
my tých zdravotníkov zazmluvníme , my to miesto vybavíme ochrannými pomôckami, my to 
miesto vybavíme testami, my teda tých ľudí budeme mať zazmluvnených, čiže budú mať 
prístup k osobným údajom legálne a m následne štatistiky spracujeme a zašleme do NCZI 
a na hygienu na základe výsledkov testovania. Čiže tento servis na kľúč ponúkame nielen 
školám, ale aj samosprávam a predpokladám, že ak by bolo plošné testovanie, tak aj naša 
MOM-ka sa do tohto plošného testovania aktívne zapojí a bude fungovať nielen cez pracovné 
dni ale aj cez víkend. Neviem, zodpovedal som otázku? Pozerám na vás, že dávate pozor. 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Môžem sa spýtať pán Szalay priamo? Zuzana Schwartzová, Vrakuňa. To znamená, že našich 
lekárov zazmluvníme cez vašu MOM-ku? 
 
Tomáš Szalay 
 
Ak máte vytierača, lekára, ktorý je ochotný prísť robiť to plošné testovanie, tak keďže 
akékoľvek testovanie môže robiť v zásade MOM-ka, tak by ten človek mal byť zamestnancom 
MOM-ky a keďže MOM-ku máme, takže áno, vezmeme si jeho osobné údaje a teda podpíše 
s nami dohodu o vykonaní práce na tie tri dni a bude zamestnaný na tie 3 dni u nás. Áno. 
 
Zuzana Schwartzová 
 
Takže vždy len na konkrétny odberový víkend by sa zazmluvňoval. 
 
Tomáš Szalay 
 
Áno, lebo zákon hovorí, že tí ľudia majú byť v pracovno-právnom alebo obdobnom pomere 
s MOM-kou, to sú akože zdravoťáci a tí admini, oni prichádzajú do styku s osobnými údajmi. 
Opisujú občianske preukazy, vypisujú certifikát na ktorom je háklivý údaj o pozitivite alebo 
negativite a všetky tieto veci asi nie je dobré riešiť dobrovoľníckou činnosťou, je to lepšie riešiť 
normálnou dohodou so všetkými podmienkami mlčanlivosti atď., atď. Čiže odpoveď je áno. 
 
Zuzana Schwartzová 
 
/slabá zvuková stopa/ Ešte nebola vlastne sprístupnená ani v utorok, ani v stredu /slabá 
zvuková stopa/ ani s prednostom okresného úradu. Ďakujem veľmi pekne. 
 
 



Juraj Štekláč 
 
Ja sa ešte chcem spýtať, už by mi mal mikrofón fungovať či teda mám reagovať na pani 
Hudákovú. Ja teda som žiaľ nepočul príspevok pána doktora Szalaya, tak dúfam, že sa 
nebudem teda opakovať čo on už povedal. Ak áno, tak ma prosím upozornite. Čiže o tom 
mobilnom mieste vás plne informoval. V tejto chvíli treba povedať, že čo sa týka môjho názoru 
nie je úplne konformný s postupom Ministerstva zdravotníctva, čiže ja zastávam osobne takú 
trošičku inú pozíciu. Domnievam sa, že v tejto chvíli vzhľadom na rozsah tej pandémie aká je 
v populácií sa domnievam, že to testovanie by neprinieslo očakávané výsledky, pretože 
testovanie v prvom pohľade ak sa na to zahľadíme, je to diagnostická metóda, nie je to 
terapeutická metóda a nie je to metóda, ktorá by riešila samotnú tú epidémiu terapeuticky. 
Terapeutickou metódou, alebo preventívnou metódou je izolácia. Čiže samotné to testovanie 
by malo viesť k izolácií, ale keď je tá populácia už veľmi premorená a tá epidémia rozbehnutá, 
tak v zásade to testovanie nám nepovie nič nové, len to, čo sme už vedeli, že je nejakým 
spôsobom ten rozsah epidémie taký, aký je a my sa musíme sústrediť hlavne v tejto chvíli na 
tú izoláciu, to je prvá vec a druhá vec, ak sme mali nejaké voľné tímy a nejaké kapacity, tak 
sa musíme sústrediť na očkovanie. Čiže pre mňa je to očkovanie a izolácia. Tieto dve veci. No 
v každom prípade tie očkovacie kapacity sa zatiaľ nedarí navýšiť tak, aby /výpadok spojenia/  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ešte nechám Tomáša Szalaya zareagovať, nech máme čo najviac informácií. 
 
Tomáš Szalay 
 
Dve otázky, keďže som dostal otázka na tie e-recepty, tak medzitým som si to overoval s NCZI. 
Mám informáciu z NCZI, že ePreskripcia nemá výpadok a funguje, čiže elektronické 
predpisovanie receptov by malo byť v poriadku na strane NCZI. Ak je niekde iný problém, tak 
treba ho eskalovať a treba nám dať vedieť. Ja by som vás ešte rád informoval o jednej dôležitej 
veci. Mali sme tu minulý týždeň online stretnutie hlavných odborníkov v ambulantných 
disciplínach, najmä všeobecnom lekárstve, ale boli tam aj zástupcovia Združenia  
ambulantných poskytovateľov, Univerzitnej nemocnice a dohodli sme sa na nejakej forme 
fungovania zdravotníctva v kraji. Myslím si, že je to dôležité, aby ste to vedeli. Vyšla k tomu 
síce aj tlačová správa, ale tá bola taká stručná. Existuje obava ambulantných lekárov, že keď 
bude situácia zlá, tak budú povolávaní na povinnú prácu do nemocníc a z tohto majú  
ambulantní poskytovatelia trošku obavy, lebo na to nie sú pripravení ani vzdelaním, ani 
skúsenosťami a tak ďalej. A dohodli sme sa na tom stretnutí aj s Univerzitnou nemocnicou 
Bratislava, že momentálne tá situácia ani výhľadovo tá situácia nie je taká, aby bolo potrebné 
povolávať lekárov do nemocnice. Ale to, ako môžu ambulantní lekári nemocniciam najlepšie 
pomôcť je, že budú fungovať. To znamená, že budú mať otvorené počas ordinačných hodín. 
Že budú počas ordinačných hodín dostupní telefonicky, mailom a podobne, že budú písať e-
recepty. Skrátka, že budú poskytovať zdravotnú starostlivosť a nedôjde k tomu, že kvôli 
zanedbanej starostlivosti, alebo kvôli tomu, že sa  pacient nevedel spojiť s lekárom ten pacient 
skončí na centrálnom príjme. Centrálne príjmy sú preťažené. V tomto duchu som poslal 6. 
januára ja to hovorím, že pastiersky list všetkým poskytovateľom na území kraja. Nedostal 
som ani jednu negatívnu reakciu. Dostal som niekoľko desiatok, možno až stoviek pozitívnych 
reakcií od lekárov. samozrejme, že sa mi nebudú ozývať ľudia, ktorí nechodia do práce. Teda 
lekári, ktorí nechodia do práce, ale všetkých veľmi, veľmi vyzývam, že ak na takých naďabíte, 
dajte mi o nich vedieť. Nechcem ich pokutovať, chcem ich presviedčať a komunikovať s nimi. 
Väčšina vecí sa dá vyriešiť dobrou komunikáciou. Ale teda snažíme sa mobilizovať 
ambulantný sektor, aby odbremenil záťaž nemocníc. Toľko som ešte chcel povedať. Ďakujem. 
 
 
 
 



Juraj Štekláč 
 
Ak by som ešte mohol zhrnúť ten svoj príspevok. Dneska mi tu nejak vypadáva technika, sa 
ospravedlňujem. Čiže ja už len v krátkosti poviem, že domnievam sa, že aktuálne sily by táto 
krajina mala sústrediť na očkovanie. Samozrejme to nič nemení na tom, že vlastne kraj, župa 
teda musí a splní si a pracuje na splnení nariadení vyšších orgánov. To znamená, že ak sa 
rozhodne testovať, tak sa na neho pripravuje a pripravuje sa aj formou toho odberového 
mobilného miesta, ktoré spomínal doktor Szalay. Čo sa týka ešte otázky pani Hudákovej na 
preskripciu liekov k e-receptom, je to štátny systém. Ten systém, dačo sa stane, že vypadne 
ale nie je tam nejaký dôvod na to, aby dlhodobo sa nepredpisovalo. Ja ho sám používam a ten 
systém v princípe funguje. Občas sa stane  /výpadok spojenia/ 
 
Juraj Droba 
 
Juraj, dneska ti nie je dopriate. Opäť si vypadol. Ja by som to už zosumarizoval. Veľa z tých 
informácií, ktoré ste sa pýtali, tak BSK komunikuje na svojej web stránke Bratislavskýkraj.sk. 
Ono to v minulosti bola taká nazval by som ti, že relatívne mŕtvy web, ale vďaka úsiliu našich 
ľudí z komunikačného odboru. Je to updateované niekoľkokrát denne a v podstate informujem 
úplne o všetkom, čo sa v rámci kraja robí. Vážení kolegovia, vážené kolegyne, Juraj Štekláč, 
dúfam, že sa nehneváš, ale vyzerá, že sa nevieme s tebou spojiť. 
 
Juraj Štekláč 
 
Áno, je to problém dneska. Sa ospravedlňujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ja by som týmto formálne uzavrel naše dnešné rokovanie. Poďakoval vám za vecnú debatu 
aj na ťažkú tému a informoval vás o tom, že najbližšie rokovanie nášho zastupiteľstva župného 
bude 12. februára 2021 a obávam sa, že budeme pokračovať online. Ja dúfam, že sa nám 
podarí čím skôr začať zase normálne žiť a očkovanie vidím ako cestu k tomu, že by sa to 
mohlo podariť. Takže všetkým želám krásny víkend. Oddychujte, trávte čas s rodinou a vidíme 
sa. Dovidenia. 
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